

Title (en)

PROCESS AND DEVICE FOR APPLYING PULSES ON THE SURFACE OF A SOLID BODY.

Title (de)

VERFAHREN UND VORRICHTUNG ZUR IMPULSBEAUFSLAGUNG EINER FESTKÖR PEROBERFLÄCHE.

Title (fr)

PROCEDE ET DISPOSITIF PERMETTANT D'APPLIQUER DES IMPULSIONS SUR LA SURFACE D'UN SOLIDE.

Publication

EP 0596092 A1 19940511 (DE)

Application

EP 93912725 A 19930519

Priority

- DE 4216507 A 19920519
- DE 4226229 A 19920807
- EP 9301249 W 19930519

Abstract (en)

[origin: WO9323587A1] A process is disclosed for applying a short-time pulse of a material of high energy and density on the surface of a solid body, in particular the surface of a material. The energy stored in an energy storage is supplied to an energy converter and there it is transmitted into an energy carrier to be accelerated as a gas, liquid and/or solid in the direction of the surface of the solid body, in such a way that the pulse which hits the surface of the solid body interacts with the marginal layer of the solid body and causes changes in the structure, texture and/or composition of this extremely thin marginal layer, without affecting the base material.

Abstract (fr)

L'invention concerne un procédé visant à appliquer une brève impulsion d'une matière d'énergie et de densité élevées sur la surface d'un solide, notamment la surface d'un matériau. L'énergie stockée dans un accumulateur est acheminée dans un convertisseur d'énergie pour y être transférée sur un porteur d'énergie, à activer sous forme d'un gaz et/ou d'un liquide et/ou d'une matière solide, dans la direction de la surface du solide, de manière que l'impulsion produite sur la surface du solide entre en interaction avec la couche marginale du solide et qu'elle entraîne des modifications au niveau de la texture et/ou de la structure et/ou de la composition de cette couche marginale extrêmement mince, sans altérer pour autant le matériau de base.

IPC 1-7

C23C 16/50; C23C 14/22; C23C 4/12; H01J 37/32; H01H 1/54

IPC 8 full level

C23C 4/04 (2006.01); C23C 4/12 (2006.01); C23C 8/36 (2006.01); C23C 14/06 (2006.01); C23C 14/22 (2006.01); C23C 16/27 (2006.01); C23C 16/50 (2006.01); C23C 16/515 (2006.01); H01J 37/317 (2006.01); H05H 1/54 (2006.01)

CPC (source: EP)

C23C 4/04 (2013.01); C23C 4/134 (2016.01); C23C 8/36 (2013.01); C23C 14/221 (2013.01); C23C 16/515 (2013.01); H05H 1/54 (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 9323587A1

Cited by

CN1045113C

Designated contracting state (EPC)

BE DE ES FR GB IT LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 9323587 A1 19931125; EP 0596092 A1 19940511; JP H06511518 A 19941222; RU 94014248 A 19970527

DOCDB simple family (application)

EP 9301249 W 19930519; EP 93912725 A 19930519; JP 51990693 A 19930519; RU 94014248 A 19940118